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0202  گزارش جملــه  از روند اعتراضات دانشجویان دانشگاه آزاد اسلامی 
به افزایش افسارگسیخته شهریه ها تا رسیدن به نتیجه غایی؛

تخفیف به شرط خدمت
رهبر انقلاب در تقریظ کتاب »ایستگاه خیابان روزولت«:

به جنگ روایت ها توجه لازم را نکرده ایم
رسایی، ثابتی و کوچک زاده؛

سه ضلع جبهه پایداری برای حمله به دولت

  روزنامه سیاسی، اقتصادی، فرهنگی و ورزشی سال هشتم    شماره 1927    4 صفحه    قیمت: 5000تومان    پنجشنبه   10 آبان 1403   27 ربیع الثانی 1446قمری   31 اکتبر 2024 

تحلیل جملــه بر انتخاب »منصور بیجار« به عنوان نخستین استاندار بلوچ اهل تسنن برای سیستان و بلوچستان؛ 

وفاق واقعی همین است!
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رئیس سازمان انرژی اتمی:

 تعامل ما با آژانس مستمر 
و روزانه است

یــادداشت سردبیر/ ملیحه منوری

رشد ۱۰۰درصدی قيمت 
گوجه فرنگی در یک سال 

0202

کتاب هم کالای لوکس شد

صفحه 02

 اســاس اعلام مرکز آمار تورم 12 ماهه مهر امســال 33.6 درصد اعلام شــد. تورمی که در همه 
اقلام مصرفی خانوارها کم و بیش مشاهده شده و کتاب هم از آن در امان نبوده است. به طوری 
که براساس اعلام خانه کتاب و ادبیات، میانگین قیمت هر جلد کتاب در مهر امسال 1۹۵ هزار 
تومان اعلام شد. این درحالی است که قیمت کتاب در زمان مشابه سال گذشته 124 هزار تومان 
بود. به عبارتی دیگر مردم شــاهد رشــد 57 درصدی قیمت کتاب طی یک ســال بودند. رشــد 
قیمت کتاب پله به پله رخ داده است و از ابتدای سال جاری میانگین قیمت کتاب از 137 هزار 
تومان در فروردین به 1۹۵ هزار تومان در مهر رسیده است که در همین مدت شش ماه رشد ۵۸ 

هزار تومانی ) 42 درصدی( مشاهده شد...

وفاق دولت چهاردهم با احزاب منتقد، در جای خود بسیار 
ارزشــمند اســت و به کار گرفتن افرادی کارآمد از سیاسیونی 
کــه در انتخابــات بــه رقبــای مســعود پزشــکیان رأی دادند، 
موجب خواهد شد حملات برخی جریانات تندرو و مخالف 
دولت کنترل شــود و از ایجاد جنگ و جدال های سیاســی در 
کشور که حاصلی جز سرمایه سوزی ندارد، جلوگیری خواهد 
کرد و دولت را به اهدافی که در مســیر توســعه درنظر دارد، 

خواهد رسانید اما نباید در همین نقطه توقف کرد...

قیمت کتاب در یک دهه اخير حدود ۱۵ برابر شده  است ؛  

رهبری

رهبر انقلاب در تقریظ کتاب »ایستگاه خیابان روزولت«:

بهجنگروایتهاتوجهلازمرانکردهایم
تقریــظ حضــرت آیــت الله خامنــه ای بر کتــاب »ایســتگاه خیابــان روزوِلــت«، طی 

مراسمی در مؤسسه پژوهشی فرهنگی انقلاب اسلامی منتشر شد.
به گــزارش خبرگزاری مهر، تقریــظ حضرت آیت الله خامنه ای بر کتاب »ایســتگاه 
خیابان روزوِلت«، طی مراســمی در مؤسسه پژوهشــی فرهنگی انقلاب اسلامی با 
حضور نویســنده کتاب، کارشناسان و پژوهشــگران تاریخ معاصر ایران و جمعی از 
فعالان حادثه ی تسخیر لانه ی جاسوسی آمریکا در تهران در 13 آبان 13۵۸، منتشر 

شد.
متن تقریظ رهبر انقلاب اسلامی بر این کتاب به شرح زیر است:

بسمه تعالی
این، گزارشــی متقن و پرفایده از یک حادثه ی مهم در تاریخ انقلاب یعنی تســخیر 

لانه ی جاسوسی در سال ۵۸ است. این کتاب پُرکننده ی یکی از خلاءهای رسانه ای و 
تبلیغاتی ما است. ما به جنگ روایت ها در پیکارهای جهانی توجه لازم را نکرده ایم 
و دشــمنان و بدخواهــان مــا از غفلت ما بهــره برده و بســیاری از حــوادث را وارونه 
نشــان داده انــد. باید از نویســنده ی این کتاب و تلاش ارزشــمندش قدردانی شــود 
بخاطر اقدام هشــیارانه اش در این عرصه ی مهم. نثر کتاب روان و رســا و تحقیق و 

تحلیل های آن منطقی و صادقانه و قانع کننده است.
نام انتخاب شده برای کتاب عالی است.

ایســتگاه خیابان روزولت روایتی مســتند از تسخیر سفارت آمریکا در تهران به قلم 
محمد محبوبی است که در ۶۰۸ صفحه توسط مؤسسه مطالعات و پژوهش های 

سیاسی به چاپ رسیده است.

اختصاصی

گزارش جمله از روند اعتراضات دانشجویان دانشگاه آزاد اسلامی به افزایش 
افسارگسیخته شهریه ها تا رسیدن به نتیجه غایی؛

جمله 
سرویس سیاسی

تنها منبع درآمد واقعی و اصلی دانشگاه آزاد اسلامی، شهریه دانشجویان است. 
پذیرفته شدگان دانشگاه آزاد به خوبی می دانند که باید برای تحصیل، شهریه 
بپــردازد و این شــهریه بــرای مقاطع دکترای تخصصی و رشــته های پزشــکی، 
دندانپزشکی و داروســازی رقم بسیار قابل توجهی است. درکل می توان گفت 
دانشجویان این مقاطع و این رشته ها هستند که بار اصلی هزینه های دانشگاه 
آزاد را تحمل می کنند. شهریه دانشگاه نیز هر سال بین 2۰ تا 25 درصد افزایش 
پیدا می کند یا بهتر است بگوییم باید این مقدار افزایش پیدا کند. حتی تا حدود 
3۰ درصد افزایش نیز ممکن است باعث شود که دانشجویان شرایط را بپذیرند 
اما بیشــتراز این مقدار، قطعا بی قانونی اســت و از عهده توان محصلان خارج 
خواهد بود. اتفاقی که اخیرا افتاد و با شروع سال تحصیلی جدید، دانشجویان 
رشــته های علوم پزشــکی دانشــگاه آزاد، ناگهان با افزایش بیــش از دو برابری 
شهریه خود مواجه شدند. براین اساس، شهریه این دانشجویان از 3۰ میلیون 
تومــان به ۹۰ میلیون تومان افزایش پیدا کــرده بود. معترضان به این افزایش 
غیــر قانونی، تحصنات و تجمعــات اعتراضی را در مقابل ســاختمان مرکزی 
دانشگاه آزاد اسلامی، شورای عالی انقلاب فرهنگی و مجلس شورای اسلامی 
برگزار کردند اما در روزهای ابتدایی اعتراض، پاسخ مناسبی دریافت نکردند. به 
گزارش خبرگزاری دانشجو، »محمد قربانی«، سخنگوی دانشگاه آزاد اسلامی 
در این خصوص گفت: »افزایش شهریه قانونی است و مصوبه هیات امنای این 
دانشگاه است. برای کیفیت خوب آموزش لازم بود شهریه در رشته های علوم 
پزشــکی افزایش پیدا کند. افزایش به  هیچ  وجه بیش از ســه برابر نبوده و حتی 

کمی کمتر از دو برابر است.«
قربانی در پاســخ به این که افزایش شــهریه چگونه با تورم جامعه تطابق دارد 
و آیا افزایش شهریه بیشتر از حد انتظار بوده است، افزود: »افزایش شهریه در 
دانشــگاه آزاد اســلامی معمولاً بین 1۰ تا 2۵ درصد اســت، اما این بار افزایش 
شهریه در رشته های علوم پزشکی کمتر از دو برابر شده است. دلیل این افزایش 

به تورم سالیانه و هزینه های بالای زیرساخت های آموزشی و تجهیزات پزشکی 
برمی گردد. این افزایش به  هیچ  وجه بیش از سه برابر نبوده و حتی کمی کمتر 
از دو برابر است. حوزه آموزش پزشکی یک حوزه پرهزینه است و نه تنها برای 

دانشگاه آزاد، بلکه برای وزارت بهداشت نیز همین مسئله صادق است.«
مبرهن است که اعتراضات ادامه پیدا کردند تا اینکه به گزارش مهر، »حسین 
سیمایی صراف«، وزیر علوم، تحقیقات و فناوری درباره رایزنی با دانشگاه آزاد و 
وزارت بهداشت گفت: »اعتراضاتی که مربوط به دانشگاه آزاد بود را به دانشگاه 
آزاد از باب وظیفه عمومی که نســبت به جوانان این کشــور احساس می کنیم، 
منتقــل کردیم.« وزیر علــوم افزود: »با دکتــر طهرانچی )رئیس دانشــگاه آزاد 

اسلامی( صحبت کردم، وی توضیحاتی داشتند؛ لطفا ازخودشان بپرسید.«
پــس از این، در نهایت اعتراض دانشــجویان نتیجه داد. بــه گزارش خبرگزاری 
صدا و ســیما، »محســن نفر«، معاون علوم پزشــکی دانشــگاه آزاد اسلامی در 
بخشــنامه ای بــه همه روســای دانشــگاه های علوم پزشــکی از کاهش شــهریه 
دانشجویان رشته های پزشکی، دندانســازی و داروسازی پذیرفته شده در سال 
1۴۰3 خبر داد. در بخشــی از نامه آمده اســت: »مطابق این طرح، دانشجویان 
می توانند در صورت ســپردن تعهد خدمت به صورت محضری که حداقل از 
3 سال کمتر نخواهد بود، از کاهش ۵۰ درصدی شهریه استفاده نمایند. طبق 
این بخشــنامه انجام این تعهدات برای پذیرفته شدگان امسال کاملا اختیاری 
است.« هنوز اخبار قابل استنادی مبنی بر اینکه دانشجویان نسبت به این پاسخ 
ابراز نارضایتی نمایند، وجود ندارد و با ساکت شدن موج اعتراضات چنین به 
نظر می رسد که مشکل مرتفع شده است. بر این اساس باید گفت از زمان ابلاغ 
مبالغ شهریه، شنیده شدن صدای نارضایتی و برپایی تجمعات اعتراضی، در 
حدود بازه یکماهه به خواســته دانشــجویان پاســخ داده شد. گفتنی است؛ این 
مدل اعتراض قبلا هم توســط دانشجویان دانشــگاه آزاد انجام شده بود.  مثلا 
همیــن ســال گذشــته، کارزاری به مــدت 5 ماه امضــا جمع آوری می کــرد و در 
نهایــت پرونــده آن با بیش از 1۰ هــزار امضا که دنبال کننــدگان کارزار می دانند 
تعداد بســیار قابل توجهی است، بسته شــد. هدف آن کارزار هم دقیقا همین 
افزایش افسارگسیخته شهریه های دانشگاه آزاد بود. اما این بار به نتیجه غایی 
رسید و حال باید منتظر بمانیم و ببینیم آیا واقعا خواسته دانشجویان محقق 

شده یا باز هم اعتراضی به گوش می رسد.

تخفیفبهشرطخدمت
J O M L E H

علیرضا محمودی -شهردار اراک

رهبری

رهبر انقلاب در تقریظ کتاب »ایستگاه خیابان روزولت«:

بهجنگروایتهاتوجهلازمرانکردهایم
تقریــظ حضــرت آیــت الله خامنــه ای بر کتــاب »ایســتگاه خیابــان روزوِلــت«، طی 

مراسمی در مؤسسه پژوهشی فرهنگی انقلاب اسلامی منتشر شد.
به گــزارش خبرگزاری مهر، تقریــظ حضرت آیت الله خامنه ای بر کتاب »ایســتگاه 
خیابان روزوِلت«، طی مراســمی در مؤسسه پژوهشــی فرهنگی انقلاب اسلامی با 
حضور نویســنده کتاب، کارشناسان و پژوهشــگران تاریخ معاصر ایران و جمعی از 
فعالان حادثه ی تسخیر لانه ی جاسوسی آمریکا در تهران در ۱۳ آبان ۱۳۵۸، منتشر 

شد.
متن تقریظ رهبر انقلاب اسلامی بر این کتاب به شرح زیر است:

بسمه تعالی
این، گزارشــی متقن و پرفایده از یک حادثه ی مهم در تاریخ انقلاب یعنی تســخیر 

لانه ی جاسوسی در سال ۵۸ است. این کتاب پُرکننده ی یکی از خلاءهای رسانه ای و 
تبلیغاتی ما است. ما به جنگ روایت ها در پیکارهای جهانی توجه لازم را نکرده ایم 
و دشــمنان و بدخواهــان مــا از غفلت ما بهــره برده و بســیاری از حــوادث را وارونه 
نشــان داده انــد. باید از نویســنده ی این کتاب و تلاش ارزشــمندش قدردانی شــود 
بخاطر اقدام هشــیارانه اش در این عرصه ی مهم. نثر کتاب روان و رســا و تحقیق و 

تحلیل های آن منطقی و صادقانه و قانع کننده است.
نام انتخاب شده برای کتاب عالی است.

ایســتگاه خیابان روزولت روایتی مســتند از تسخیر سفارت آمریکا در تهران به قلم 
محمد محبوبی است که در ۶۰۸ صفحه توسط مؤسسه مطالعات و پژوهش های 

سیاسی به چاپ رسیده است.

اختصاصی

گزارش جمله از روند اعتراضات دانشجویان دانشگاه آزاد اسلامی به افزایش 
افسارگسیخته شهریه ها تا رسیدن به نتیجه غایی؛

جمله 
سرویس سیاسی

تنها منبع درآمد واقعی و اصلی دانشگاه آزاد اسلامی، شهریه دانشجویان است. 
پذیرفته شدگان دانشگاه آزاد به خوبی می دانند که باید برای تحصیل، شهریه 
بپــردازد و این شــهریه بــرای مقاطع دکترای تخصصی و رشــته های پزشــکی، 
دندانپزشکی و داروســازی رقم بسیار قابل توجهی است. درکل می توان گفت 
دانشجویان این مقاطع و این رشته ها هستند که بار اصلی هزینه های دانشگاه 
آزاد را تحمل می کنند. شهریه دانشگاه نیز هر سال بین 2۰ تا 25 درصد افزایش 
پیدا می کند یا بهتر است بگوییم باید این مقدار افزایش پیدا کند. حتی تا حدود 
۳۰ درصد افزایش نیز ممکن است باعث شود که دانشجویان شرایط را بپذیرند 
اما بیشــتراز این مقدار، قطعا بی قانونی اســت و از عهده توان محصلان خارج 
خواهد بود. اتفاقی که اخیرا افتاد و با شروع سال تحصیلی جدید، دانشجویان 
رشــته های علوم پزشــکی دانشــگاه آزاد، ناگهان با افزایش بیــش از دو برابری 
شهریه خود مواجه شدند. براین اساس، شهریه این دانشجویان از ۳۰ میلیون 
تومــان به 9۰ میلیون تومان افزایش پیدا کــرده بود. معترضان به این افزایش 
غیــر قانونی، تحصنات و تجمعــات اعتراضی را در مقابل ســاختمان مرکزی 
دانشگاه آزاد اسلامی، شورای عالی انقلاب فرهنگی و مجلس شورای اسلامی 
برگزار کردند اما در روزهای ابتدایی اعتراض، پاسخ مناسبی دریافت نکردند. به 
گزارش خبرگزاری دانشجو، »محمد قربانی«، سخنگوی دانشگاه آزاد اسلامی 
در این خصوص گفت: »افزایش شهریه قانونی است و مصوبه هیات امنای این 
دانشگاه است. برای کیفیت خوب آموزش لازم بود شهریه در رشته های علوم 
پزشــکی افزایش پیدا کند. افزایش به  هیچ  وجه بیش از ســه برابر نبوده و حتی 

کمی کمتر از دو برابر است.«
قربانی در پاســخ به این که افزایش شــهریه چگونه با تورم جامعه تطابق دارد 
و آیا افزایش شهریه بیشتر از حد انتظار بوده است، افزود: »افزایش شهریه در 
دانشــگاه آزاد اســلامی معمولاً بین ۱۰ تا 2۵ درصد اســت، اما این بار افزایش 
شهریه در رشته های علوم پزشکی کمتر از دو برابر شده است. دلیل این افزایش 

به تورم سالیانه و هزینه های بالای زیرساخت های آموزشی و تجهیزات پزشکی 
برمی گردد. این افزایش به  هیچ  وجه بیش از سه برابر نبوده و حتی کمی کمتر 
از دو برابر است. حوزه آموزش پزشکی یک حوزه پرهزینه است و نه تنها برای 

دانشگاه آزاد، بلکه برای وزارت بهداشت نیز همین مسئله صادق است.«
مبرهن است که اعتراضات ادامه پیدا کردند تا اینکه به گزارش مهر، »حسین 
سیمایی صراف«، وزیر علوم، تحقیقات و فناوری درباره رایزنی با دانشگاه آزاد و 
وزارت بهداشت گفت: »اعتراضاتی که مربوط به دانشگاه آزاد بود را به دانشگاه 
آزاد از باب وظیفه عمومی که نســبت به جوانان این کشــور احساس می کنیم، 
منتقــل کردیم.« وزیر علــوم افزود: »با دکتــر طهرانچی )رئیس دانشــگاه آزاد 

اسلامی( صحبت کردم، وی توضیحاتی داشتند؛ لطفا ازخودشان بپرسید.«
پــس از این، در نهایت اعتراض دانشــجویان نتیجه داد. بــه گزارش خبرگزاری 
صدا و ســیما، »محســن نفر«، معاون علوم پزشــکی دانشــگاه آزاد اسلامی در 
بخشــنامه ای بــه همه روســای دانشــگاه های علوم پزشــکی از کاهش شــهریه 
دانشجویان رشته های پزشکی، دندانســازی و داروسازی پذیرفته شده در سال 
۱۴۰۳ خبر داد. در بخشــی از نامه آمده اســت: »مطابق این طرح، دانشجویان 
می توانند در صورت ســپردن تعهد خدمت به صورت محضری که حداقل از 
۳ سال کمتر نخواهد بود، از کاهش ۵۰ درصدی شهریه استفاده نمایند. طبق 
این بخشــنامه انجام این تعهدات برای پذیرفته شدگان امسال کاملا اختیاری 
است.« هنوز اخبار قابل استنادی مبنی بر اینکه دانشجویان نسبت به این پاسخ 
ابراز نارضایتی نمایند، وجود ندارد و با ساکت شدن موج اعتراضات چنین به 
نظر می رسد که مشکل مرتفع شده است. بر این اساس باید گفت از زمان ابلاغ 
مبالغ شهریه، شنیده شدن صدای نارضایتی و برپایی تجمعات اعتراضی، در 
حدود بازه یکماهه به خواســته دانشــجویان پاســخ داده شد. گفتنی است؛ این 
مدل اعتراض قبلا هم توســط دانشجویان دانشــگاه آزاد انجام شده بود.  مثلا 
همیــن ســال گذشــته، کارزاری به مــدت 5 ماه امضــا جمع آوری می کــرد و در 
نهایــت پرونــده آن با بیش از ۱۰ هــزار امضا که دنبال کننــدگان کارزار می دانند 
تعداد بســیار قابل توجهی است، بسته شــد. هدف آن کارزار هم دقیقا همین 
افزایش افسارگسیخته شهریه های دانشگاه آزاد بود. اما این بار به نتیجه غایی 
رسید و حال باید منتظر بمانیم و ببینیم آیا واقعا خواسته دانشجویان محقق 

شده یا باز هم اعتراضی به گوش می رسد.

1- خرید انواع رنگ ترافیکی با برآوردی بالغ بر: 80/000/000/000 ریال و مبلغ تضمین: 
4/000/000/000 ریال) شماره مناقصه در سامانه ستاد: 2003005111000073(
2- احداث سازه ساختمان اداری آرامستان با برآوردی بالغ بر: 171/452/728/974 

ریال و مبلغ تضمین: 8/581/000/000 ریال) شماره مناقصه در سامانه ستاد: 
)2003005111000074

عنوان مناقصه ها و مبالغ تضمین:

دریافت اسناد مناقصه از ساعت 14:00 روز پنجشنبه 1403/08/10 تا ساعت 14:00 روز سه 
شنبه مورخ 1403/08/15 به مدت 5 روز و صرفا از طریق سامانه تدارکات الکترونیک دولت 

)ستاد( به آدرس: WWW.setadiran.ir  امکان پذیر می باشد.

نحوه و زمان دریافت اسناد 
مناقصه:

آخرین مهلت بارگذاری مدارک بصورت الکترونیکی در سامانه ستاد با رعایت موارد مندرج در 
اسناد مناقصه و تحویل نسخه فیزیکی ضمانت نامه یا فیش واریزی به دبیرخانه شهرداری تا 

ساعت 14:00 روز شنبه مورخ 1403/08/26 می باشد.

آخرین مهلت بارگذاری مدارک و 
پیشنهاد قیمت:

برابر مبالغ مندرج جهت هر مناقصه و صرفا در قالب ضمانت نامه بانکی) فرآیند ارجاع کار( یا 
فیش واریزی به حساب سپرده پیمانکاران شهرداری به شماره حساب 100973333338 بانک 

شهر شعبه شهید بهشتی

میزان و نوع تضمین شرکت در 
مناقصه:

روز یکشنبه مورخ 1403/08/27 راس ساعت 13 در دفتر معاون مالی و اقتصادی- حضور 
شرکت کنندگان بلامانع است ) همراه داشتن معرفی نامه جهت شرکت در جلسه مناقصه الزامی 

است.(

زمان گشایش پاکت ها و محل 
تشکیل کمیسیون مناقصه:

کلیه شرکت های معتبر تولید کننده جهت مناقصه شماره 1 و شرکت های دارای صلاحیت 
پیمانکاری در رشته ابنیه با حداقل پایه 4 جهت مناقصه شماره 2 حداقل صلاحیت شرکت کننده:

آگهی مناقصه های عمومی شهرداری اراک

شــهرداری اراک در نظر دارد بر اساس بودجه مصوب سال جاری نسبت به 
انجام امور ذیل از طریق مناقصه عمومی اقدام نماید.

به پیشنهادات مبهم، مشروط، فاقد شرایط قانونی، فاقد ضمانت نامه یا فیش واریزی و یا به میزان کمتر از مبلغ تضمین و خارج از مهلت 
ترتیب اثر داده نمی شود.

هزینه کارمزد سامانه ستاد بعهده برنده مناقصه خواهد بود.
سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مناقصه مندرج است.

کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد تا ارائه پیشنهاد شرکت کنندگان در مناقصه و بازگشایی پاکت ها از طریق سامانه 
تدارکات الکترونیکی دولت) ستاد( به نشانی: WWW.setadiran.ir   انجام خواهد شد و لازم است شرکت کنندگان در مناقصه در 

صورت عدم عضویت، مراحل ثبت نام در سامانه مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه انجام دهند.

لذا متقاضیان می توانند جهت کســب اطلاعات بیشــتر به امور قراردادهای شهرداری مرکز واقع در خیابان جهاد- فاز 2 
شهرک شهید بهشتی شهرداری اراک مراجعه و یا با شماره تلفن 3-33136091-086 تماس حاصل فرمایند.

نوبت اول

تخفیفبهشرطخدمت
J O M L E H
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Politics

رشد ۱۰۰درصدی قيمت 
گوجه فرنگی در یک سال 

ملیحه منوری

 آخرین قیمت کشف شده برای عمده فروشی گوجه فرنگی در میدان 
بزرگ میوه و تره بار تهران حدود ۴۰هزار تومان تا ۵۰هزار تومان است 
که بررســی ها نشان می دهد با قیمت بین 7۰ تا 7۵ هزار تومان نیز به دست 

خریدار می رسد.
بــا این حال برخی  می گویند افزایش قیمت صیفی جات بــا آغاز پاییز دور از 

انتظار نیست زیرا در ابتدای این فصل مبدا تامین این اقلام تغییر می کند. 
گوجه هایی که در فصل گرما در تهران عرضه می شود در ورامین و کرج کشت 
می شــود اما با آغاز فصل ســرما که امکان کشــت در این مناطق وجود ندارد 
گوجه کشت جنوب به بازار تهران عرضه می شود و تا زمانی که صیفی جات 
جنوب آماده برداشت شوند و به بازار تهران برسند در شرایطی که عرضه از 
سوی ورامین و کرج متوقف شده تا اندازه ای کمبود در بازار اتفاق می افتد و به 

افزایش قیمت ها می انجامد که البته ادامه دار نخواهد بود. 
به گفته  رییس اتحادیه فروشــندگان میوه و سبزی تهران؛ گوجه جنوب ابتدا 
بــه صــورت نوبر به بازار می آیــد و پس از 2۰ روز به عرضه انبوه می رســد و در 
نهایت بازار صیفی جات در اواخر آبان تعادل خود را بازمی یابد.فراهم آمدن 
امکان کشــت گوجه در جنوب و ارســال آن به تهران نیاز به دپوی گوجه را در 
ســردخانه ها از بین برده و گوجه در کل کشــور و در تمــام فصل ها به صورت 

تازه خواری مصرف می شود
 ســال گذشــته در همین ایــام قیمت گوجه فرنگــی در میدان میــوه و تره بار 
مرکزی تهران برحسب کیفیت بین 1۴ تا 2۵ هزار تومان به فروش می رسید 
که امسال ۵۰ هزار تومان رسیده که نشان دهنده افزایش 2 برابری  قیمت آن 

در عرض یک سال است .
 این افزایش قیمت تکراری درحالی است که بهار امسال مدیرکل دفتر امور 
گلخانه     ها، گیاهان زینتی و قارچ وزارت جهادکشاورزی، از ابلاغ طرح افزایش 
تولید گوجه     فرنگی در گلخانه تابع اقلیم )ســایبان( با هدف افزایش تولید و 
جلوگیــری از افزایــش قیمت این محصــول در ماه های آبــان و آذر خبر داد.
به گزارش پایگاه اطلاع     رســانی وزارت جهادکشاورزی، الهام فتاحی     فر هدف 
از اجــرای ایــن طرح را تامین بخشــی از نیاز مصــرف داخلی گوجه فرنگی در 
ماه های آبان و آذر و جلوگیری از افزایش قیمت برای مصرف کننده به دلیل 
کاهش عرضه محصول در پاییز و پایان برداشت گوجه فرنگی زراعی )فضای 

باز( اعلام کرد.
وی از دیگــر مزایــای ایــن طــرح را امــکان تغییــر تقویــم کشــت و برداشــت 
گوجه فرنگی زراعی با استفاده از شرایط گلخانه تابع اقلیم، افزایش کیفیت 
محصول به دلیل پوشــش مناســب گلخانه )جلوگیری از آفتاب ســوختگی، 
تگرگ و...(، افزایش عملکرد تولید در واحد ســطح، کاهش تبخیر و تعرق و 
کاهش دور آبیاری و در نتیجه افزایش کارآیی مصرف آب نســبت به کشــت 
فضــای باز و افزایش درآمدزایی طرح برای کشــاورزان در مقایســه با کشــت 
فضــای باز، اعــلام کرد. مدیرکل دفتــر امور گلخانه     ها، گیاهــان زینتی و قارچ 
وزارت جهادکشــاورزی افزود: طرح کاشــت در سایبان به ویژه برای کشاورزان 
دارای مزارع گوجه فرنگی به منظور تغییر شیوه کشت از فضای باز به محیط 
ســایبان، به دلیل افزایش کارآیی در مصرف آب، افزایش عملکرد تولید در 
واحد سطح )3 تا ۵ برابر(، افزایش کیفیت ظاهری و بازارپسندی محصول، 
افزایــش درآمــد بهره     بــردار و امــکان افزایش صــادرات و ارزآوری مناســب، 

توصیه می شود

رئیس سازمان انرژی اتمی:
تعامل ما با آژانس مستمر و روزانه 

است
»محمــد اســلامی«، رئیــس ســازمان انــرژی اتمی در حاشــیه 
جلســه هیأت دولت در جمع خبرنــگاران در خصوص تعامل 
این ســازمان با آژانس بین المللی انرژی هسته ای، گفت: تعامل ما با 

آژانس مستمر و روزانه است.
به گزارش مهر، وی افزود: مســئولان آژانس بین المللی هســته ای در 

حال رفت و آمد به کشورمان هستند.
معــاون رئیس جمهور بیان کــرد: آژانس بین المللی انــرژی اتمی به 
موجب قوانین وظیفه دارد که به رژیم صهیونیستی اعتراض کند و ما 

هم همیشه در این رابطه به آنها تذکر داده ایم.
وی در خصوص ســهم لیزر در صنعت اتمی کشــورمان، خاطر نشان 
کــرد: لیزر ســهم بزرگــی در همه علــوم و فنون دارد، ترکیبــات لیزر در 
حــوزه بیوتکنولــوژی و نانوتکنولــوژی و مشــتقاتی که ما از آب ســنگین 
تولیــد می کنیــم تحــول بزرگــی در دارو و درمــان ایجاد می کنــد که در 

نمایشگاه ارائه دستاوردهای آن رونمایی خواهد شد.

وزیر ارتباطات خبر داد؛
مشکل ریجستری آیفون حل شد

ســتار هاشــمی وزیــر ارتباطات و فنــاوری اطلاعــات در صفحه 
شــخصی خــود در فضای مجازی نوشــت: مشــکل رجیســتری 
آیفــون با تدییر دولت وفاق، حمایت رئیس جمهور محترم و پیگیری 
فعالانــه وزارت ارتباطات حل شــد. معتقدم با کار کارشناســی، ایجاد 
وفــاق، بــدون هیاهو و غوغا ســالاری می توان ســایر مشــکلات فضای 

مجازی و مطالبات مردم را حل کرد.
بــه گــزارش مهر، وی همچنین اظهار داشــت: با مصوبــه امروز هیات 
دولــت و رفــع ممنوعیــت کــه بــا همراهــی معــاون محتــرم حقوقــی 
رییس جمهور و وزیر محترم صمت حاصل شــد، جزییات و آیین نامه 
مرتبط با واردات آیفون در کوتاه ترین زمان ممکن اعلام خواهد شد.

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات همچنین در حاشــیه جلســه هیئت 
دولت در مورد »ســازوکارهای رجیستری« گوشی های آیفون توضیح 
داد:  بعضی از مردم از گوشــی های آیفونی که در شــبکه فعال نشــده 
اســتفاده مــی کنند نگاه ما بر این اســت بتوانیم فرایند هــا را با وزارت 
صمت طوری تعیین کنیم تا گوشی های این افراد طی فرایند قانونی 
به طور رسمی در شبکه فعال شود. این مسئله مقداری زمان بر است 

ولی اصل آن در هیات دولت امروز مصوب شد.

یادداشت سردبیر

اخبـــار

   پنجشنبه   10 آبان 1403   27 ربیع الثانی 1446 قمری   31 اکتبر 2024  سال هشتم    شماره 1927

مکران

رئیس جمهور:

سواحل مکران فرصت خوبی برای توسعه 
سیستان و بلوچستان است

رئیــس جمهــور در جلســه هیئــت دولــت، گفت:ترانزیــت میــان اســتان سیســتان و 
بلوچســتان و کشــورهای همســایه و همچنین ســواحل مکران می تواند ظرفیت های 

خوبی را برای استان به وجود آورد.
به گزارش خبرگزاری مهر، جلســه هیئت دولت به ریاســت مســعود پزشــکیان تشــکیل، و با 
پیشــنهاد وزیر کشــور و تصویب اعضای هیئت دولت آقای منصور بیجار به عنوان اســتاندار 

استان سیستان و بلوچستان انتخاب شد.
مســعود پزشــکیان در این جلسه با بیان اینکه از ابتدای تشــکیل دولت چهاردهم، رسیدگی 
به مســائل و مشــکلات استان سیستان و بلوچســتان از دغدغه های اصلی بوده است، گفت: 
پس از مستقر شدن استاندار جدید، همه باید در کنار یکدیگر کمک کنیم تا مشکلات استان 

حل شود.
رئیس جمهور با اشــاره به ظرفیت های کم نظیر این استان، اظهار داشت: ظرفیت ترانزیتی 
اســتان، کشورهای همســایه و ســواحل مکران می تواند ظرفیت های خوبی را برای استان به 

وجود آورد.
دکتر پزشکیان حل کردن مشکلات استان سیستان و بلوچستان و دستیابی به توسعه داخلی 
و بین المللی را نیازمند همراهی گروه های لازم با نگاه به طرح جامع استان دانست و گفت: 
حل مشــکلات به وســیله طرح جامع اســتان امکان پذیر اســت و دولت هم با پشــتیبانی ها و 

اختیارات لازم خود را مکلف به حل این مسائل می داند، زیرا ما خدمتگزار مردم هستیم.
رئیس جمهور با اشاره به سخنان خود در دوران تبلیغات انتخابات ریاست جمهوری مبنی 
بر اینکه باور و اعتقاد ما یکی بودن و پرهیز از برتریت قومی بر دیگری است، گفت: همان طور 
نْثی  وَ 

ُ
َیُّهَــا النَّاسُ إنَِّا خَلَقْناکُمْ مِــنْ ذَکَرٍ وَ أ

کــه خداوند متعــال در قرآن مجید می فرماید »یا أ
 عَلیمٌ خَبیرٌ« هیچ کسی 

َ
تْقاکُمْ إِنَّ اللهَّ

َ
کْرَمَکُمْ عِنْدَ اللهَِّ أ

َ
جَعَلْناکُمْ شُعُوباً وَ قَبائِلَ لِتَعارَفُوا إِنَّ أ

نسبت به دیگری برتری ندارد، مگر با تقوا و این شعار سرلوحه کار ما است.
دکتر پزشکیان با بیان اینکه یکپارچگی و اتحاد به دور از دعواهای قومی و جناحی زمینه ایجاد 
قدرت و وفاق ملی را در کشور فراهم می کند، گفت: هیچ تفاوتی بین قوم عرب، عجم، کرد 
و بلــوچ نیســت، ما بــا در کنار هم بودن می توانیــم به قدرت و وفاق ملی برســیم تا جایی که 

نگذاریم بیگانگان نگاه نامناسبی به کشور ما داشته باشند.

اختصاصی

نمایندگان مجلس با استعفای عبدالکریم حسین زاده از نمایندگی موافقت کردند 
تا معاون ریاســت جمهوری در امور توسعه روستایی و مناطق محروم کشور شود. از 
آنجا که استعفای این نماینده اهل تسنن یک بار مورد مخالفت مجلس قرار گرفته 
بــود، نمایندگان نزدیک به جبهه پایداری جلســه را به محلی برای حمله به دولت 

تبدیل کردند.
اســتعفای حسین زاده برای اولین بار در جلســه علنی 2۵ شهریور اعلام وصول شد 
و در جلســه علنی ۴ مهرماه مورد بررســی قرار گرفت که نمایندگان با آن مخالفت 
کردند. مجددا حسین زاده نامه تقاضای استعفای خود را به مجلس تقدیم کرد که 
این تقاضا در جلسه علنی 2۹ مهرماه اعلام وصول شد و امروز و بعد از صحبت های 
حسین زاده و مخالفان استعفا، در نهایت نمایندگان مجلس با 1۵3 رای موافق، ۶۹ 
رای مخالف و ۵ رای ممتنع از مجموع 2۴۶ رای ماخوذه با تقاضای استعفا موافقت 

کردند. 
در جریــان ایــن جلســه، حمید رســایی از نماینــدگان نزدیک بــه جبهه پایــداری در 
مخالفت با استعفای عبدالکریم حسین زاده از نمایندگی مجلس شورای اسلامی، 
اظهار کرد: از آن رأی قبلی که ما دادیم تا الان چه چیزی عوض شده است که مجدداً 

باید تقاضای استعفای حسین زاده از نمایندگی مجلس را بررسی کنیم؟

وی تاکیــد کرد: بنده با شــخص حســین زاده مخالفتی ندارم، بلکه ایــن روال را غلط 
می دانم و این تضعیف مجلس است.رسایی خطاب به نمایندگان مجلس، گفت: 
اگــر می خواهید خودتان را تضعیف کنید به این اســتعفا و به ایــن کار تن دهید. وی 
متذکر شــد: ما یک ماه پیش تقاضای استعفای حســین زاده را بررسی کردیم و الان 

همه چیز سر خودش جای خودش است و دلیلی ندارد که رأی ما تغییر کند.
رسایی همچنین جلسه را فرصتی برای حمله به انتصاب ظریف در سمت معاونت 
راهبــردی رییــس جمهور هم دیــد. او با حمله به پزشــکیان و ظریف گفــت: وزارت 
اطلاعات می گوید فرزند ظریف تابعیت آمریکا دارد ولی رئیس جمهور اصرار دارد 

او معاون راهبردی بماند. او همچنین گفت که تابعیت قهری من درآوردی است.
مهــدی کوچک زاده دیگر نماینــده نزدیک به جبهه پایــداری در جریان مخالفت با 
استعفای عبدالکریم حسین زاده نماینده نقده و اشنویه به منظور حضور در معاونت 
ریاســت جمهوری در امور توسعه روســتایی و مناطق محروم کشور گفت: می گویند 
اختلاف سر استعفای حسین زاده، اختلاف شیعه و سنی است؛ اینها اراجیف است. او 

گفت: دنیا دید که شیعه خاک کف پای یحیی سنوارِ سنّی را طوطیای چشم می کند.
امیرحسین ثابتی دیگر نماینده نزدیک به جبهه پایداری نیز در مجلس در مخالفت 
بــا اســتعفای عبدالکریم حســین زاده نماینــده نقده و اشــنویه به منظــور حضور در 

معاونت ریاســت جمهوری در امور توســعه روســتایی و مناطق محروم کشور گفت: 
درخواست دوباره دولت برای بررسی استعفای حسین زاده لج بازی با مجلس است. 
او افزود: به مردم قول دادیم ۴ ســال در مجلس بمانیم، نباید به خاطر یک پســت 

آن را خالی کنیم.

رسایی، ثابتی و کوچک زاده؛

سهضلعجبههپایداریبرایحملهبهدولت

خبر
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  قیمت کتاب در یک دهه اخير حدود ۱۵ برابر شده  است ؛

کتابهمکالایلوکسشد
جمله 

سرویس سیاسی

بر اساس اعلام مرکز آمار تورم 12 ماهه مهر امسال 33.6 درصد اعلام 
شد. تورمی که در همه اقلام مصرفی خانوارها کم و بیش مشاهده شده 
و کتاب هم از آن در امان نبوده است. به طوری که براساس اعلام خانه 
کتاب و ادبیات، میانگین قیمت هر جلد کتاب در مهر امسال 1۹۵ هزار 
تومــان اعلام شــد. این درحالی اســت که قیمت کتاب در زمان مشــابه 
سال گذشته 124 هزار تومان بود. به عبارتی دیگر مردم شاهد رشد 57 

درصدی قیمت کتاب طی یک سال بودند.
رشــد قیمــت کتاب پلــه بــه پلــه رخ داده اســت و از ابتدای ســال جاری 
میانگین قیمت کتاب از 137 هزار تومان در فروردین به 1۹۵ هزار تومان 
در مهر رسیده است که در همین مدت شش ماه رشد ۵۸ هزار تومانی 

) 42 درصدی( مشاهده شد.
اما میانگین قیمت کتاب طی ســال های گذشته تا چه میزان افزایش را 

تجربه کرده است؟
نگاهــی بــه میانگین قیمــت کتاب در مهر ماه 1۰ ســال گذشــته نشــان 
می دهد که قیمت کتاب در مقایســه با ســال 13۹4 حدودا 14 برابر شده 
است. متوسط قیمت هر جلد کتاب در این سال تنها 14 هزار تومان بود 

و اکنون به 1۹5 هزار تومان رسیده است.
آمارها همچنان نشــان می دهد رشــد قیمتی امسال کتاب اگرچه بیش 
از 57 درصد بوده اما نســبت به افزایش قیمت 5۸درصدی سال 14۰1 
همچنان کمتر بوده اســت. با این حال امســال بیشترین اختلاف میان 
افزایش قیمت کتاب و تورم به ثبت رسیده و سرعت رشد قیمت کتاب 

در مقایسه با تورم 23.6 واحددرصد بیشتر بوده است.
کمترین میزان افزایش قیمت کتاب هم در سال 13۹5 رخ داده، جایی 

کــه هــر جلد کتاب بــه طور میانگین 7.1 درصد رشــد قیمــت را به ثبت 
رســانده که تقریبا همراســتا با نرخ تورم 7.۹ درصــدی 12 ماهه در مهر 

همان سال بوده است.
افزایــش قیمت کاغذ در کشــور و نرســیدن به خودکفایــی در تولید آن، 
افزایــش افزایش ســالانه تعرفــه اتحادیه چاپ و نشــر و در آخر ضعف 
سیاســت های حمایتــی دولــت از این صنف منجر به بــالا رفتن قیمت 

کتاب طی سال های گذشته شده است.
تــورم کتاب می تواند آثار مخربی بر وضعیت کتابخوانی کشــور داشــته 
باشد و به دلیل افزایش هزینه ها افراد کمتری میل به خرید کتاب داشته 
باشند و در آن سوی ماجرا، آثار ارزشمندی برخی از نویسندگان به دلایل 

اقتصادی مورد توجه قرار نمی گیرد و تیراژ آن کتاب ها پایین می آید. 
نویسندگان و فعالان این حوزه معتقدند که دولت نباید سیاست هایی 
اجــرا کنــد که منجــر به کاهــش جمعیــت کتابخوان ها شــود. اما همان 
سیاســت های فرهنگی نیز به درســتی اجرا نمی شــود و مورد توجه قرار 

نمی گیرد.

تحلیل  »جمله« بر انتخاب »منصور بیجار« به عنوان نخستین استاندار بلوچ اهل تسنن برای سیستان و بلوچستان؛  

وفاقواقعیهمیناست!
جمله 

سرویس سیاسی

روز گذشــته ســخنگوی دولــت چهاردهم گفــت: یک بلوچ 
اهل ســنت با رأی هیأت دولت به عنوان استاندار سیستان 
و بلوچســتان انتخــاب شــد، فــردی بــا ســوابق روشــن کــه 
پیشــتر معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار سیستان و 
بلوچســتان، مدیرکل دفتر فنی استانداری و معاونت امور 
عمرانی فرمانداری و مســئول نظام مهندســی شهرســتان 

خاش بود.
مســعود پزشــکیان نیز در همین جلســه و پــس از انتخاب 
»منصــور بیجــار« با بیان این که یکپارچگــی و اتحاد به دور 
از دعواهــای قومــی و جناحــی زمینه ایجاد قــدرت و وفاق 
ملــی را در کشــور فراهم می کنــد، گفت: هیــچ تفاوتی بین 
قــوم عــرب، عجــم، کرد و بلــوچ نیســت، ما بــا در کنار هم 
بــودن می توانیــم به قــدرت و وفــاق ملی برســیم تا جایی 
کــه نگذاریم بیگانگان نگاه نامناســبی به کشــور ما داشــته 

باشند.
درخصوص این انتخاب و همچنین ضرورت توجه بیشــتر 
بــه زنــان، قومیت هــا و جوانــان در پســت های اجرایــی و 
ارتباط آن با شعار دولت چهاردهم که به نام دولت وفاق 

ملی شــناخته می شود چند نکته لازم به طرح است؛ 
»مسعود پزشکیان« در شــرایطی موفق شد اعتماد مردم 
را بــه خــود جلــب کند که بــه باور بســیاری از کارشناســان، 
شــاهد بیشــترین فاصلــه بین مــردم و حاکمیــت بودیم و 
دو انتخابــات پیــش از انتخابات ریاســت جمهوری اخیر با 
پایین تریــن نــرخ مشــارکت انجام شــده بود، نرخــی که در 
همه چهار دهه گذشته، بی سابقه و مایه ی شرمساری بود.
در هوشمندی مسعود پزشکیان همین بس که تلاش کرد 
هــم در چینــش کابینــه و هم تعامــل با مجلــس، دکترین 
وفــاق را در دســتور کار قــرار دهــد و امــروز شــاهد هســتیم 
تقریبــاً از همــه جریانــات سیاســی در دولــت چهاردهــم 

حضور دارند و همین موجب خواهد شد جریانات سیاسی 
مدعــی که در مجلس قــدرت دارند، با احترام بیشــتری از 
اقدامات دولت نقد کنند و ســطح تعامل مجلس و دولت 
به رغــم این که از نظر سیاســی هماهنگ نیســتند، افزایش 

خواهد یافت. 
دکتریــن وفاق که تا امروز بیشــتر بر همراهــی و هماهنگی 
بــا احزاب سیاســی مخالف دولت متمرکز بوده اســت یک 
حلقــه مفقــوده دارد و آن وفــاق بــا مــردم و نماینــدگان 
طبقــات محتلــف اجتماعــی اعــم از قومیت هــا، جوانــان، 

زنان و اقلیت های دینی و مذهبی اســت. 
مســعود پزشــکیان باید بــا انتخاب افرادی چون اســتاندار 
جدید سیستان و بلوچستان و همچنین توجه ویژه به زنان 
در کرســی های مدیریــت ثابــت کند با شــهروندان عادی و 
بی صدایــان جامعه هم وفاق کرده اســت و دکترین وفاق 
دولــت چهاردهــم، محــدود بــه جریانــات سیاســی دارای 

قدرت در داخل مجلس نیست.
وقتــی طبقــات مردم و بخش هایــی از جامعــه نمایندگان 
خــود را در نهادهــای قــدرت، نبینند، نشــانی روشــن از آن 
اســت که دولت در اجرای دکترین وفاق، شکســت خورده 
اســت و برعکس اگر مــردم ببینند نمایندگان شــان هم در 
ســطوح عالی هیأت دولــت مانند وزیــران و معاونان وزیر 
و مدیریــت ســازمان های کشــوری حضــور دارنــد و هم در 
اســتانداری ها، بــه دولــت اعتمــاد و بــاور می کننــد اجرای 

دکترین وفاق توأم با موفقیت بوده اســت.
این کــه تــا امروز و پس از 44 ســال مــا یک وزیر و اســتاندار 
بلوچ و اهل تســنن نداشــتیم و امروز چنین اتفاقی رخ داد 
و چند روز دیگر نیز محتمل است استاندار زن نیز انتخاب 
شــود، نشــانه تغییر در برخــی رویکردهای خطای گذشــته 
اســت و جامعــه بــاور می کنــد رییس جمهــوری وعده های 

خود را فراموش نکرده است.
وفــاق دولــت چهاردهم بــا احــزاب منتقد، در جــای خود 
بســیار ارزشــمند اســت و بــه کار گرفتــن افــرادی کارآمد از 

سیاســیونی کــه در انتخابــات به رقبای مســعود پزشــکیان 
رأی دادنــد، موجب خواهد شــد حملات برخــی جریانات 
تنــدرو و مخالــف دولــت کنتــرل شــود و از ایجــاد جنــگ و 
جدال های سیاســی در کشور که حاصلی جز سرمایه سوزی 
نــدارد، جلوگیــری خواهد کرد و دولت را بــه اهدافی که در 
مســیر توســعه درنظــر دارد، خواهــد رســانید امــا نباید در 

همین نقطه توقف کرد.
مســئولیت خطیــر دولــت در وفاق با مردم اســت و آن نیز 
دو بخش دارد. نخســت آن که در ســطور پیش مورد تأکید 
قرار گرفت و توجه به افرادی که پیشتر کم تر از وجود آنان 
در تکمیــل چارت مدیریتی دولت ها بهره گرفته می شــد و 

دوم پیگیری مطالبات و عمل به وعده ها اســت.
دولت ها در نظام مردمســالاری ما با آرای مردم بر سر کار 

می آینــد امــا دموکراتیک تنهــا به دولتی که بــا آرای مردم 
فعالیت خود را شــروع کرده اســت، گفته نمی شود، دولت 
دموکراتیــک یا مردمســالار دولتی اســت کــه صدای مردم 
و حتــی معترضــان را می شــود و مطالبات آنــان را محقق 

می کند.
نکتــه آخــر را از محمــود ســریع القلم نقل می کنیــم که به 
نشســتی با مدیران ارشــد دولتی آلمان اشاره کرد و از قول 
صدراعظم وقت این کشــور اروپایــی گفت: زمانی که تورم 
زیر یک درصد افزایش می یابد ما از دغدغه و شرمســاری 
بــه خود می لرزیم و دکتر محمود ســریع القلم با اشــاره به 
ایــن خاطــره خطاب بــه دولــت چهاردهم گفــت: بهترین 
مســیر وفــاق، همیــن اســت کــه دولت مــردان نســبت بــه 

مشکلات شهروندان، دغدغه داشته باشند.           
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کارت هدیه مجازی بانک ایران زمین همراه 
با پیام صوتی

بانک ایران زمین به منظور تکمیل ســرویس های غیر حضوری و هوشمند 
خود، اقدام به ارائه سرویس خرید کارت هدیه با طرح دلخواه همراه با ارسال 

پیام صوتی کرده است.
به گزارش روابط عمومی؛ ســایت خرید کارت هدیــه بانک ایران زمین، محصولی 
دیگر از این بانک است که مشتریان می توانند علاوه بر همراه بانک فراز ایران زمین، 
با مراجعه به این ســایت کارت هدیه مورد علاقه خود را انتخاب و به عزیزان شــان 

هدیه دهند.
گفتنی است مشتریان در زمان خرید کارت هدیه می توانند عکس مورد علاقه خود 
را بر روی کارت جانمایی کرده و با تایپ متن دلخواه و فونت مورد نظر، کارت هدیه 
خــود را دریافــت کنند. با این روش علاوه بر تهیه کارت با ســلیقه دلخواه خود، یک 

هدیه به یاد ماندنی برای عزیزان خود تهیه کرده و درب منزل تحویل بگیرد.
علاوه بر این مشتریانی که اغلب قشر جوان جامعه را تشکیل می دهند می توانند 
از طریق همین ســایت کارت هدیه مجازی درخواســت کنند. ســپس یک لینک به 
صورت مجازی برای درخواســت کننده کارت ارســال می شود و در کنار آن مشتری 
مــی تواند یک پیام تبریک به صورت صوتی ذخیره کند و برای شــخص مورد نظر 

خود ارسال کند.
 مشــتریان گرامی مــی توانند جهت دریافت کارت های هدیه بــه همراه بانک فراز 
ایــران زمین یا ســایت خرید کارت هدیه بانــک ایران زمین مراجعــه و کارت هدیه 

دلخواه خود را همراه با پیام صوتی دریافت کنند.

عضو هیات مدیره بانک توسعه صادرات ایران:
کاهش آسیب پذیری و مدیریت بحران 

مهمترین اهداف پدافند غیرعامل است 
عضو هیات مدیره بانک توســعه صادرات ایران، نقش پدافند غیرعامل در 
صیانت و حفاظت از زیرساخت های کشور را بی بدیل دانست و بر ضروت 

نهادینه شدن رعایت دستورالعمل ها در این زمینه تاکید کرد.
به گزارش روابط عمومی بانک توســعه صدرات ایران عباس هنرمند عضو هیات 
مدیــره ایــن بانک ضمن گرامیداشــت هفته پدافنــد غیرعامل، گفت: بــا توجه به 
اهمیت استمرار خدمت در بانک ها، بانک توسعه صادرات ایران تدابیر لازم را در 
حوزه پدافند غیرعامل اندیشیده و با حساسیت بالایی این موضوع را دنبال می کند.
وی اظهار داشــت: شــرایط خاص منطقه و تحــرکات نافرجام رژِیم صهیونســتی، 
ایجاب کرده که تمهیدات بیشــتری برای تداوم فعالیت و خدمت رسانی بانک ها 

فراهم شود.
هنرمند تاکید کرد: پدافند غیرعامل دست برتر هر کشور در زمان وقوع حوادث است 

و این موضوع باید با جدیت بیشتری در همه سازمان ها دنبال شود.
عضو هیات مدیره بانک توسعه صادرات ایران، آشنایی افراد با پدافند غیرعامل را 
از ضرورت های این حوزه دانست و گفت: برنامه های اطلاع رسانی و فرهنگ سازی 
در حوزه پدافند غیرعامل را در این بانک و رسانه های اجتماعی در دستور کار قرار 
داده ایم تا علاوه بر کارکنان بانک، عامه مردم به ویژه مشتریان بانک نیز کمترین 
آسیب را در شرایط بحرانی احتمالی دریافت کنند. هنرمند گفت: در بانک توسعه 
صادرات ایران با هدف به حداقل رساندن آسیب به مشتریان و بدنه بانک در مواقع 
بحرانی، ایجاد لایه های دفاعی و اتخاذ سیاســت هایی برای پیشگیری را در دستور 

کار قرار داده ایم.
وی عمــده تریــن دغدغه بانک توســعه صــادرات ایــران را پایــداری ارائه خدمات 
الکترونیک به شهروندان در مواقع اضطرار اعلام کرد و اظهار داشت: طی دو سال 
اخیر روی ایجاد سامانه های تخصصی برای توسعه خدمات بانکداری الکترونیک 
تمرکز کرده ایم؛ این سامانه ها و سایت های پشتیبانی با هدف تداوم ارایه خدمت 

به مشتریان، طراحی شده اند.
وی تاکید کرد: تشکیل کمیته پدافند غیرعامل از دیگر اقدامات این بانک است؛ طی 
جلســات کمیته مذکور راهکارهای مقابله با بحران و تازه ترین آموزش های حوزه 

پدافند غیرعامل بررسی و اجرا می شود.
عضو هیات مدیره بانک توسعه صادرات ایران، تعامل تنگاتنگ مدیریت فن آوری 
اطلاعــات بانک با کمیته دائمــی پدافند غیرعامل را پیش نیاز اســتقرار امنیت در 
بانک دانســت و گفت: زیر سیســتم های شبکه بانکی، شریان های حیاتی بانک ها 
هستند که با توسعه تعامل مدیریت فناوری اطلاعات و پدافند غیرعامل، در برابر 

بروز هرگونه آسیب و خسران، حفاظت می شوند.

از سوی بانک رفاه کارگران انجام شد؛
پرداخت بیش از 83 هزار میلیارد ریال 

تسهیلات ازدواج و فرزندآوری 
بانک رفاه کارگران از ابتدای سال جاری تا پایان مهر ماه حدود 4۰ هزار فقره 
تسهیلات قرض الحسنه ازدواج و تهیه جهیزیه و فرزندآوری به مبلغ بیش از 

۸3 هزار میلیارد ریال پرداخت کرده است.
به گزارش روابط عمومی بانک رفاه کارگران، بیش از 2۰,۰۰۰ فقره از این تسهیلات 
به مبلغ بالغ بر 67.۰۰۰ میلیارد ریال شامل تسهیلات قرض الحسنه ازدواج و تهیه 
جهیزیه و حدود 2۰,۰۰۰ فقره به مبلغ بیش از 16,۰۰۰ میلیارد ریال شامل تسهیلات 

قرض الحسنه فرزندآوری است.  
ایــن تســهیلات در راســتای تحکیم بنیــان خانواده و گره گشــایی از مشــکلات مالی 
جوانان در ابتدای شروع زندگی  و حمایت از جوانی جمعیت پرداخت شده است.
شــایان ذکر اســت، بانک رفاه کارگران به عنوان یک بانک اجتماعی و بانک پیشرو 
در حــوزه مســئولیت های اجتماعی همواره اهتمام ویژه ای به پرداخت تســهیلات 
قرض الحسنه ازدواج و تهیه جهیزیه و فرزندآوری داشته و پرداخت این تسهیلات 

در سال های اخیر از رشد قابل توجهی برخوردار بوده است. 

بانک سامان قهرمان مسابقات فوتبال 
جهانی شرکت ها )فیفکو( شد

تیم بانک سامان در اولین بازی خود موفق شد تیم کانون وکلای هراکلیون   
با نتیجه 12 بر  1 شکست دهد و در ادامه با شکست تیم های سیتا کیپ ورد، 
کردیت اســپرینگ انگلســتان و پلیس یونان توانســت به دور نهایی راه یابد که در 
مســابقه فینال با پشــت سر گذاشــتن تیم مســتر کارت آمریکا )Master Card( با 

نتیجه 6 بر صفر، بر سکوی قهرمانی دور ششم این رقابت ها ایستاد.
بــه گــزارش سامان رســانه، تیــم فوتبــال 5 نفره بانــک ســامان، در حالــی به این 
مســابقات اعزام شده اســت که مدافع عنوان قهرمانی دور قبل )دور پنجم( این 

رقابت ها و همچنین قهرمان دور قبل مسابقات کشوری بوده است.
گفتنی است، رقابت های فوتبال جهانی شرکت ها هر ساله با حضور 16 تیم برگزار 
می شــود و فینال این مســابقات نیز با قهرمانی تیم بانک سامان به عنوان برنده 

نهایی دو دوره پیاپی این مسابقات، خاتمه یافت.
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مسکن

»علــی کمالی«، عضو هیــأت مدیره بانک مســکن در 
نشست مشترک با »علی شــمس«، مدیر عامل ستاد 
دیه کشــور گفــت: ایفای مســئولیت اجتماعــی ، هدف 
مشــترک بانک مســکن و ســتاد دیه کشور اســت و این 
دو ســازمان در یک مسیر و به موازات یکدیگر به مردم 

خدمت رسانی می کنند.
بــه گزارش پایگاه خبری بانک مســکن - هیبنا، در این 
نشســت که با هدف توســعه همکاری ها میان دو نهاد 
ســتاد دیه کشور و بانک مسکن برگزار شــد؛ فروغ جان 
آقایی، رییــس اداره کل برنامه ریزی و نظارت اعتباری 
و بررســی طرح ها و مجید امیری، مدیر شعب منطقه 

مرکز تهران حضور داشتند.

 عضو هیأت مدیره بانک در این نشست با بیان این که 
بانک مســکن و ســتاد دیه کشــور رویکردهای مشترکی 
در برخی حوزه های مسئولیت اجتماعی دارند، گفت: 
هــدف هــر دو نهاد ، تأمیــن نیازهای بخــش خاصی از 
جامعه است .امیدواریم با توسعه همکاری بتوانیم با 
در کنــار یکدیگر نقش آفرینی بهتــری را برای کمک به 

جامعه هدف داشته باشیم.
 وی در ایــن دیــدار، آمادگــی بانــک مســکن بــرای ارائه 
خدمــات مناســب و همســو بــا سیاســت های اجرایــی 

سازمان دیه را اعلام داشت .
 فروغ جان آقایی، رییس اداره کل برنامه ریزی، نظارت 
اعتبــاری و بررســی طــرح ها، ضمــن تقدیر و تشــکر از 

فعالیت های انســان دوستانه و خیرخواهانه ستاد دیه 
گفــت: مجموعــه بانک مســکن آماده اســت تا ضمن 
کمــک بــه آزادی زندانیــان جرایــم غیــر عمــد، زمینه 
پرداخت تســهیلات به مددجویان تحت پوشش ستاد 
را فراهم سازد.  مجید امیری مدیر شعب منطقه مرکز 
تهران در این دیدار به تشــریح خدمات بانک و مزایای 
ســپرده گذاری در بانــک مســکن پرداخــت و بــر لــزوم 

افزایش تعاملات فی مابین تاکید کرد.
 مدیر شــعب منطقه مرکز تهران در ادامه گفت: ایجاد 
ســرپناه و خانه دار شدن مردم و ایجاد شرایط مناسب 
زندگــی از برنامه هــای اصلی بانک بــوده و این بانک و 
سازمان دیه کشور هدف مشترکی را دنبال می کنند و آن 

خدمت به بخشــی از جامعه اســت که نیاز به حمایت 
بیشتری دارند.

 علی شــمس، مدیر عامل ستاد دیه کشــور در ادامه به 
بیان فعالیت های این ســتاد پرداخت و گفت: در سال 
گذشته به آزادی ۹ هزار زندانی با جرایم غیرعمد کمک 
و طــوری برنامه ریــزی کردیــم که ان شــاالله بتوانیم در 
ســال جاری بالغ بر 13 هزار زندانی جرایم غیر عمد را 

سر و سامان دهیم.
 پرداخت تســهیلات بــه مددجویــان و زندانیان جرایم 
غیرعمد و استفاده از ظرفیت های بانک برای خانه دار 
شــدن کارکنان ســازمان از دیگر مــواردی بــود که مدیر 

عامل ستاد دیه کشور خواستار شد.

در دیدار عضو هیأت مدیره بانک مسکن با مدیرعامل ستاد دیه کشور تاکید شد؛

ایفایمسئولیتاجتماعی،هدفمشترکبانکمسکنوستاددیه

رئیس هیئت مدیره کانون شــرکت ها و موسسات حمل ونقل 
داخلــی کالای کشــور با صــدور تقدیرنامــه ای بــه مدیرعامل 
و نایب رئیــس هیئت مدیــره بیمــه دانــا، از خدمــات ارزنده و 
حمایت های این شــرکت در ارتقــاء و تامین نیازهای بیمه ای 
جمعیت یک ونیم میلیون نفری کامیون دارانِ تحت پوشش 

این شرکت به ویژه در بخش درمان تکمیلی، قدردانی کرد.
بــه گــزارش روابط عمومی بیمــه دانــا، متــن تقدیرنامه رضا 
رســتمی رئیــس هیئت مدیــره کانون شــرکت ها و مؤسســات 
حمل ونقــل داخلــی کالای کشــور بــه دکتــر رضــا جعفــری 
مدیرعامل شــرکت بیمــه دانــا در خصوص خدمــات ارزنده 
و حمایت هــای مســتمر بــه منظــور ارتقــاء و تأمیــن نیازهای 

بیمه ای به ویژه در بخش درمان به این شرح است: 
خدمــات ارزنده و حمایت های مســتمر جنابعالــی در ارتقاء 
و تامیــن نیازهای بیمه ای به ویــژه در بخش درمان تکمیلی، 
بیانگر تعهد و تخصص شما در ارائه بهترین و با کیفیت ترین 
خدمــات بیمه ای در این صنعت بوده و با توجه به جمعیت 
یک و نیــم میلیــون نفــری کامیــون دارانِ تحت پوشــش بیمه 

دانا، بی تردید همکاری ارزشمند شما در ایجاد شرایط بهتر و 
مطلوب و جلب رضایت حداکثری این قشر عزیز قابل تقدیر 

و ستایش است.
انجمــن کامیــون داران بــر این باور اســت که بــا حمایت های 
مســتمر شــما می توان بــه آینــده ای روشــن تر و ایمن تر برای 
همــه اعضــای ایــن قشــر زحمتکش دســت یافــت. ارائه این 
خدمات نه تنهــا به بهبود شــرایط کاری و زندگی آن ها کمک 
کرده اســت، بلکه سبب افزایش روحیه و اعتماد به آینده نیز 

گردیده است.
امیــد آن داریم با ادامه این همکاری دوجانبه شــاهد رشــد و 
اعتــلای روزافزون صنعــت حمل و نقل و کامیون داری کشــور 

عزیزمان باشیم.
بدین وسیله از جنابعالی، همکاران دلسوز و خدمتگزار شرکت 
معظــم بیمه دانا بــرای ارائه خدمــات مطلــوب، صادقانه و 
متعدانــه قدردانــی می شــود و برایتــان موفقیت، ســلامتی و 
خوشــنامی در تمام مراحــل زندگــی را از درگاه خداوند منان 

خواستاریم.

تقدیركانونشركتهاوموسساتحملونقل
داخلیازخدماتبیمهدانا

بیمه

با ثبت رشد 518 درصدی؛
 بیمه ملت از پرتفوی 16 همتی 

عبور کرد

بانک

بیمــه ملت با عبور از مرز 16 هزار میلیارد تومان حق بیمه، رکورد جدیدی در صنعت بیمه 
ایران به ثبت رســاند. این شــرکت با رشــد خیره کننده 51۸ درصدی در هفت ماهه نخست 

سال، توانست جایگاه خود را در صنعت بیمه بیش از پیش تثبیت کند.
به گزارش روابط عمومی بیمه ملت، بر اساس آمار منتشر شده در سامانه کدال، این شرکت 
با عملکردی استثنایی در هفت ماهه نخست سال 14۰3، توانست از همه رقبای خود پیشی 
بگیرد. این شــرکت با رشــد 51۸ درصدی و عبور از مرز 16 هزار میلیارد تومان حق بیمه، به 

عنوان یکی از موفق ترین شرکت های بیمه کشور شناخته می شود.
بر اساس این گزارش، شرکت طی عملکرد  تجمیعی در همین مدت تراز مثبت 534 درصد 

را ثبت نمونه است.
براساس گزارش فعالیت ماهانه منتشر شده توسط بیمه ملت، این شرکت در ماه مهر 14۰3 
نیز با کسب درآمدی بالغ بر ۹ هزار و 65۸ میلیارد تومان از محل فروش حق بیمه، رشد 112 
درصدی را نســبت به مدت مشــابه سال قبل تجربه کرده است. این رشد قابل توجه در کنار 
تراز مثبت 57 درصدی در این ماه، نشــان از اســتحکام مالی و پایداری عملکرد بیمه ملت 

دارد.
رشد قابل توجه حق بیمه تولیدی در تمامی رشته های بیمه، یکی از مهم ترین عوامل رشد 

سودآوری بیمه ملت بوده است.
کارشناســان صنعت بیمه، کاهش ریســک های مرتبط با برخی از رشته های بیمه را از دیگر 
عوامل موثر بر افزایش سودآوری شرکت بیمه ملت عنوان کردند. همچنین کنترل هزینه های 

عملیاتی و افزایش بهره وری، نقش مهمی در بهبود سودآوری شرکت داشته است.

امروز در تقویم: اعتراف ايتاليا به متجاوز بودن عراق )1366 ش( l  اعلام بي  طرفي ايران در جريان جنگ جهاني اول )1293 ش( l مرگ "سلطان عبدالمجيد ميرزا عين الدوله" صدر اعظم مستبد قاجار)1306 ش(

با هدف پیشرفت در مسیر شکوفایی دیجیتالی انجام شد؛

امضایتفاهمنامههمکاریبانکصادراتایرانواسنپ
مدیرعامل بانک ســپه ضمن اشاره به برتری این بانک 
در نظام برنامه ریزی، گفت: امروز یک نظام برنامه ریزی 

جامع و کاربردی در بانک سپه داریم.
بــه گــزارش پایــگاه اطلاع رســانی بانک ســپه، همایش 
گرامیداشــت روز ملی آمار و برنامه ریزی با حضور دکتر 
ابراهیمی مدیرعامل بانک سپه، دکتر امیر باقری عضو 
هیــات عامل و معاون برنامه ریــزی و هدایت راهبردی، 
روســا و معاونان ادارات مرتبــط و معاونان برنامه ریزی 
و فناوری اطلاعات مناطق سراسر کشور، همزمان با روز 

آمار و برنامه ریزی برگزار شد.
دکتــر ابراهیمــی در ایــن همایش ضمن تقدیر و تشــکر 
از تلاش هــا و زحمات همــکاران معاونــت برنامه ریزی 
و هدایــت راهبــردی، نقــش این معاونــت را در رشــد و 
اعتــلای بانک بی بدیل عنوان کرد و گفت: خوشــبختانه 
همــکاران مســتعد و توانمنــدی در حــوزه برنامه ریــزی 
بانک ســپه حضور دارند که این ظرفیت بسیار ارزشمند 
اســت و بحمدالله هیچ گونه کمبودی به لحاظ ســرمایه 

انسانی در این عرصه احساس نمی شود.
دکتــر ابراهیمــی با بیــان اینکــه موضــوع برنامه ریزی و 
هدایت راهبردی در سازمان های بزرگی مثل بانک سپه، 
ســخت و پیچیده است، اظهار داشــت: ایجاد چارچوب 
ذهنــی و آرمــان مشــترک، زمینه ســازی بــرای پذیــرش 
همگانــی ایــن چارچــوب و آرمــان و جاری ســازی موارد 
برنامه ریــزی شــده در ذهن مدیــران ســازمان، از جمله 
موضوعاتی است که همواره باید در کانون توجه کارکنان 

حوزه برنامه ریزی بانک باشد. 
وی با بیان اینکه بانک سپه در نظام برنامه ریزی در زمره 
بانک های برتر کشــور قرار دارد، خاطرنشــان کرد: نقش 
معاونت برنامه ریزی و هدایت راهبردی در پیاده سازی 
و جاری ســازی افــق مشــترک بانــک و تبییــن و تدویــن 

برنامه ها و دســتیابی به این چشــم انداز و افق مشترک، 
ستودنی و مایه مباهات است.

مدیرعامــل بانــک ســپه تصریــح کــرد: بــرای هدایت و 
راهبــریِ قابلیت ها و ظرفیت هــای موجود در بانک و به 
منظور تهییج و تشــویق همکاران، اهداف در دو ســطح 
عــادی و متهورانــه پیش بینــی شــده اند؛ از اینــرو مســیر 
پیــش روی کارکنانــی کــه از انــرژی و توانمنــدی بالاتری 

برخوردار هستند، هموارتر از قبل است.

دکتــر ابراهیمی بســته نظــام برنامه ریزی بانک ســپه را 
عملیاتی توصیف کرد و افــزود: با تلاش های همکاران، 
امروز یک نظام برنامه ریــزی جامع و کاربردی در بانک 
داریم، بنابراین می توانیم با ترسیم وضعیت کلی بانک 
و شناســایی نقــاط قــوت و قابل بهبود، بــه دنبال تحقق 

اهداف و برنامه ها باشیم.
وی بــا تاکید بــر هم افزایــی و همفکری همــکاران حوزه 
برنامه ریــزی مناطــق، خاطرنشــان کرد: پایــش و اطلاع 

از میــزان تحقــق برنامه ها، موضــوع مهمی اســت، لذا 
واحد برنامه ریزی باید با مسئله یابی، شناسایی و بررسی 
مشکلات شعب و ستاد، راهکار و برنامه عملیاتی برای 
رفع موانع و برون رفت از مشکلات را در کوتاه ترین زمان 

ممکن به مدیران ارائه کند. 
دکتر ابراهیمی با تاکید بر تحقق اهداف و تمرکز بر کسب 
و کار، ابراز داشــت: همکاران متکفــل حوزه برنامه ریزی 
می توانند با تسلط بر موضوعات مناطق خود و معطوف 
نمودن ذهن مدیران اســتان به مســائل اساســی، نقش 
بزرگی در پیشبرد اهداف و رشد و توسعه بانک ایفا کنند.
مدیرعامــل بانک ســپه با اشــاره بــه امکانات، شــعب، 
ســرمایه انسانی و وسعت بانک در مقایسه با سایر رقبا، 
تاکید کــرد: می توان با تحلیل بازار، رصد موقعیت رقبا، 
آمایش ســرزمینی، جانمایی مناســب شــعب، آمایش 
تجهیــزات و حساســیت درخصوص امــوال و دارایی ها، 
ضمن دستیابی به ثبات، بانک سپه را به جایگاه شایسته 

خود در سطح استان و کشور رساند. 
وی در بخش دیگری از سخنان خود با تقدیر از برگزاری 
مجامــع اســتانی بانــک، بــر اهمیــت حــوزه تحقیــق و 
پژوهــش، نظــام پیشــنهادات و نقــش پراهمــت آن در 
یادگیــری تاکیــد کــرد و راهکارهــا و توصیه هایــی بــرای 
ارتقاء عملکــرد ادارات معاونــت برنامه ریزی و هدایت 

راهبردی ارائه نمود.
دکتــر ابراهیمــی در پایــان ضمــن تاکیــد بــر تعامــل و 
ارتبــاط معاونان برنامه ریــزی مناطق با بدنه ســازمان، 
خاطرنشــان کرد: شــما همکاران معاونت برنامه ریزی، 
منبع و مرجــع تصمیم گیری و هدایــت راهبردی بانک 
در مناطــق هســتید؛ از اینــرو بایــد تلاش کنیــد با تحقق 
برنامه ها، مسیر رشــد و توسعه روزافزون بانک هموارتر 

شود.

ســود خالص بانک ملت در نیمه اول سال جاری نسبت 
به مدت مشــابه ســال گذشته با 26 درصد رشــد رو به رو 

شد.
بــه گــزارش روابــط عمومــی بانــک ملــت و بــر اســاس 
اطلاعــات و صــورت هــای مالــی میــان دوره ای 6 ماهــه 
منتهی به پایان شهریورماه سال جاری، سود خالص این 
بانک در پایان ماه ششــم امسال 173.6۹۰ میلیارد ریال 

گزارش شده که نسبت به 137.473 میلیارد ریال مدت 
مشــابه ســال قبل، افزایشــی 26 درصدی را تجربه کرده 
و ســود هر ســهم از 1۹4 ریال به 245 ریــال افزایش یافته 

است.
بر این اســاس، خالص ســود مبــادلات و معاملات ارزی 
وبملت نیز در پایان تابستان امسال ۹.761 میلیارد ریال 
اعلام شــده که نسبت به پایان تابستان سال گذشته 1۹5 

درصد بیشــتر شــده اســت. خالص سود ســرمایه گذاری 
هــای بانــک ملت نیــز با جهش قابــل توجه بــه 5.743 

میلیارد ریال افزایش یافته است.
این گزارش حاکی از درآمد تســهیلات اعطایی و ســپرده 
گــذاری و اوراق بدهــی بانــک ملت در پایان شــهریورماه 
امســال به میزان ۸41.7۹۸ میلیارد ریال بوده که نسبت 
بــه مبلــغ 633.۹63 میلیــارد ریالی مدت مشــابه ســال 

گذشته، 33 درصد افزایش را تجربه کرده است.
بر این اساس، سود عملیاتی وبملت از 1۸3.611 میلیارد 
ریال به 236.377 میلیارد ریال افزایش یافته که نشــان 

دهنده رشد 2۸ درصدی است.
خالــص درآمد کارمزدی این بانک خصوصی شــده هم 
بــا 42 درصد رشــد از 5۸.۸۹5 میلیارد ریــال به ۸3.6۰1 

میلیارد ریال رسیده است.

رشد26درصدیسودخالصوبملتدرنیمهاولامسال



W W W . J O M L E H O N L I N E . I R
@ J O M L E H . N E W S P A P E R

  جمـــله؛رتبه 2نشریات كشوری

راه و مسکن 04Road.housing

 صاحب امتیاز: مؤسسه کلبه امید
 مدیرعامل و مدیرمسئول: مهدی روحی

 سردبیر و قائم مقام مدیرمسئول: ملیحه منوری
 دبیر هیئت مدیره و دستیار ویژه مدیرعامل: احمد شیرازیان

 دبیرتحریریه و جانشین سردبیر: علیرضا نجاتی

 نشانی: تهران، خیابان سهروردی شمالی، جنب پمپ بنزین
کوچه تهمتن پلاک 11

تلفن:02188527582-02188527580
jomleh2018@gmail.com :نشانی الکترونیک

Toktamprint@gmail.com لیتوگرافی و چاپ: تکتم - ساری
توزیع : نشر گستر امروز

 معاونت مالی و پشتیبانی: قنبر علی فــلاح     
 سرپرست گروه طراحی: هـادی کاظـمی   

  مشاور بازرگانی: کانون آگهی و تبلیغاتی تصویر فارس
 دبير سرويس سياسی: محمدباقر محسنی

 دبير سرويس راه و مسکن: سایه برین
 صفحه آرایی: هادی کاظمی، ماریه حدادحقیقی

اوقات شرعی: اذان ظهر 11:48     اذان مغرب 17:30    نیمه شب شرعی 23:06     اذان صبح فردا  05:00     طلوع آفتاب 06:25

   پنجشنبه   10 آبــان 1403   27 ربیع الثانی 1446قمری   31 اکتبر 2024  سال هشتم    شماره 1927

مدیرعامل سازمان مجری ساختمان ها و تاسیسات 
عمومی و دولتی در پیامی مطرح کرد؛

ارتقای پایداری ملی سرلوحه 
برنامه های اجرایی سازمان 

مجری است
»علی نبیان«، مدیرعامل سازمان در پیامی فرارسیدن هفته 

پدافند غیرعامل را تبریک گفت.
معــاون وزیر راه و شهرســازی در متن این پیام آورده اســت: 
»دفــاع جزئــی از هویــت یک ملت زنده اســت. هــر ملتی که 
نتوانــد از خود دفاع کند زنده نیســت. پدافنــد غیرعامل یک 
اصــل برای همیشــه اســت و نباید بــا هیچ بهانــه و توجیهی 
و تقویــت آمادگی هــای همــه جانبــه  متوقــف شــود«ایجاد 
دفاعی برای جمهوری اسلامی ایران که دارای موقعیت های 
ممتاز جغرافیای سیاسی و سرزمینی و نیز پهنه گسترده ای از 
فرصت ها و تهدیدهای متنوع سنتی و نوظهور است، به ویژه 
در شــرایط حســاس و سرنوشت ســاز امــروز منطقــه و جهان 
از اهمیــت راهبردی برخــوردار اســت.بی تردید هفته پدافند 
غیرعامــل فرصــت مغتنمی خواهــد بود تا کلیه مســئولان و 
دســت اندرکاران میهن اســلامی با اندیشــه ای راهبــردی و با 
خلــق اراده ایــن وظیفه ملــی را که در منویــات مقام معظم 
رهبری )مد ظله العالی( نیز بر آن تاکید شده است و محققاً 
کاهش آســیب پذیری، ارتقای پایداری ملی و تســهیل کننده 
مدیریت بحران در شــرایط خاص و ویــژه را به دنبال خواهد 
داشــت، ســرلوحه اقدامات خود قرار دهند. دفــاع به هنگام 
و موثــر حــوزه غیــر عامــل برابــر وقــوع شــرایط و پدیده های 
بحــران زا و نامتعــارف در کشــور را در چارچوب سیاســت ها و 
راهبردهای خردمندانه و آینده نگرانه برای تثبیت و تحکیم 
آرامش ملّی را رقم زده اســت ارج می نهیم.اینجانب ضمن 
عرض تبریک فرا رســیدن هفتــه پدافند غیر عامل و تاکید بر 
ضــرورت به کارگیری اصــول پدافند غیر عامــل در بین آحاد 
جامعــه، توفیــق روزافــزون همــگان را در راســتای خدمــت 
بــه نظــام مقــدس جمهــوری اســلامی از خداونــد متعــال 

خواستارم.

مدیرکل فرودگاه های استان گلستان خبر داد؛

پیگیری برای راه اندازی پرواز 
گرگان-استانبول و افزایش 

کتائو پروازها به آ
علــی متانــت در گفت وگــو با خبرنگار پایــگاه خبــری وزارت راه 
و شهرســازی بــا اشــاره به عملکــرد هفت ماهــه ایــن اداره کل 
فرودگاه هــای اســتان گلســتان اظهــار کــرد: مجموع نشســت و 
برخاســت فرودگاه گــرگان در هفت ماهه امســال برابر با 12۶۸ 
پــرواز و ۸۵هــزار و۵۵7 مســافر ورودی و خروجــی بوده اســت. 
همچنین در این مدت میزان بار ورودی و خروجی این فرودگاه 
۹۴۹ هــزار و ۹1۰ کیلوگرم بوده اســت که شــامل 3۸۹هزار و ۴۴1 
کیلوگــرم بــار خروجــی و ۵۶۰ هــزار و ۴۶۹ کیلوگــرم بــار ورودی 

می شود.
وی افــزود: اســتان گلســتان در حــال حاضــر دارای دو فــرودگاه 
عملیاتی در مرکز استان )گرگان( و شرق استان )کلاله( است که 
فرودگاه شــهدای گرگان درای باند پروازی به طول 33۰۰ متر و 
تجهیزات کمک ناوبــری DVOR/DME، ILS , NDB/DME و 
کمک بصری PALS و SFLS و روشــنایی ســطوح پروازی، اپرون 
بــا ظرفیت پارک ۶ فروند هواپیما هم زمان، ترمینال پروازهای 
داخلــی بــه مســاحت ۸7۰۰ مترمربــع، دارای ۸ کانتر پذیرش 
و دو گیــت خروجــی، ترمینــال پروازهای خارجی به مســاحت 
۴31۴ متــر مربع دارای 3 کانتر پذیرش و دو گیت خروجی و دو 
تســمه نقاله بار همراه مسافر در سالن ورودی و خروجی است.

مدیرکل فرودگاه های اســتان گلستان با اشــاره به مقاصد پرواز 
فــرودگاه گــرگان یادآور شــد: در حال حاضــر از این فــرودگاه به 
مقاصد تهران، مشهد، زاهدان، کیش، چابهار، عسلویه و اکتائو 
قزاقســتان پرواز انجام می شــود.متانت در ادامه به تجهیزات و 
امکانات فرودگاه کلاله اشاره کرد و گفت: فرودگاه شهدای کلاله 
دارای بانــد پروازی به طول 22۰۰ متر و تجهیزات کمک ناوبری 
NDB/DEM و اپرون با ظرفیت پذیرش پارک 2 فروند هواپیما 
هم زمان، ترمینال پروازهای داخلی به مساحت 1۰۰۰ مترمربع 

دارای 2 کانتر پذیرش مسافر د یک گیت خروجی است.
وی یادآور شــد: تجهیزات کمک بازرسی شامل XRAY و گیت 
وی در مبــادی ورودی ترمینــال هــای اســتان نصــب و توســط 
بهــره برداران حــوزه امنیتی و انتظامی مورد بهره بــرداری قرار 
می گیرد.مدیرکل فرودگاه های اســتان گلستان به طرح توسعه 
پروازهــا در فــرودگاه گرگان اشــاره کــرد و گفت: برنامه توســعه 
پروازهای فرودگاه گرگان در مســیرهای تهران، مشهد، زاهدان، 
کیش، چابهار، عسلویه و آکتائو )قزاقستان( و برقراری در مسیر 
گرگان-استانبول و قشم در دستور کار این فرودگاه بوده و در حال 
پیگیری است. همچنین مذاکره اولیه با چند شرکت هواپیمایی 
انجام شــده که پــس از توافقات نهایی اعلام می شــوند.متانت 
افزود: در زمینه تامین و توسعه زیرساختی و حفاظتی فرودگاه 
نیز پروژه هایی همچون احداث جایگاه سوخت رسانی فرودگاه 
کلالــه، احداث ایســتگاه جدید ایمنــی و آتش نشــانی فرودگاه، 
طــرح اجــرای دیوار حفاظتــی فرودگاه بــه طــول 1۴ کیلومتر در 
دســت پیگیری و اقدام اســت.وی با اشاره فرصت های سرمایه 
گــذاری فرودگاه گرگان اظهار کــرد: پروژه هایی همچون احداث 
هتــل و مجتمــع اقامتــی فرودگاهــی، احــداث مجتمع کشــت 
گیاهان گلخانه ای، مجتمع خدماتی و مرکز تفریحی برای جذب 

سرمایه گذاری معرفی شده اند.

اخبـــاریادداشت

رئیس کمیسیون همکاری های مشترک اقتصادی ایران 
و ترکیه؛ این دو کشور را بازیگران کلیدی در منطقه غرب 
آسیا نامید و افزود: ایران و ترکیه دو قطب مهم ترانزیت 

کالا و انتقال انرژی بین شرق و غرب هستند.
به گزارش  پایگاه خبری وزارت راه و شهرســازی، فرزانه 
صادق وزیر راه و شهرســازی و رئیس ایرانی کمیســیون 
همکاری های مشترک اقتصادی ایران و ترکیه سه شنبه 
شــب هشــتم آبان مــاه بــه دعــوت حجابــی کرلانقیج 
ســفیر جمهوری ترکیه در تهران، در مراســم »روز ملی 
جمهــوری ترکیــه« حضــور یافــت و ضمن تبریــک فرا 
رسیدن 2۹ اکتبر به دولت و ملت این کشور، برای آن ها 

آروزی سربلندی کرد.
 وزیر راه و شهرسازی ضمن ابراز خرسندی از حضور در 
این جشــن ملی گفت: این مناسبت ها را برای یادآوری 
دوستی ریشه دار و تاریخی و اشتراکات فراوان فرهنگی و 
دینی دو ملت بزرگ ایران و ترکیه بسیار مفید می دانم 
و مایلم بر اراده رهبران دو کشور برای تقویت همبستگی 

و همکاری بین دو کشور تاکید کنم.
محکومیت اقدام تروریســتی در ســازمان هوافضای   

توساش آنکارا
صادق در ابتدای ســخنان خود اقدام تروریســتی اخیر 
در ســازمان هوافضای توســاش در آنــکارا که منجر به 
شــهادت و مجروحیــت جمعــی از شــهروندان ترکیه 
شــد، به شــدت محکــوم و از درگاه حضــرت حق برای 
قربانیــان ایــن حادثــه تروریســتی رحمــت و مغفرت 
برای بازماندگان صبر و برای مجروحان شفای عاجل 

مسئلت کرد.
همکاری هــای  مشــترک  کمیســیون  ایرانــی  رئیــس 

از  همچنیــن  داد:  ادامــه  ترکیــه  و  ایــران  اقتصــادی 
فرصت استفاده می کنم به روح بلند ده ها هزار شهید 
تروریســم دولتی رژیم اشــغالگر صهیونیستی در غزه 
و لبنــان درود می فرســتم و انزجــار خــود را نســبت به 
تــداوم جنایــات جنگی نســل کشــی و ددمنشــی رژیم 
سفاک اسرائیل در فلســطین مظلوم و لبنان قهرمان 
از یک ســو و حمایت بی شــرمانه نظامی و تسلیحاتی 
قدرت هــای غربی و انفعال و بی عملی نهادهای بین 

المللی و حقوق بشری را از سوی دیگر ابراز می دارم.
وزیــر راه و شهرســازی تاکیــد کــرد: اشــتراکات فــراوان 
تاریخــی، دینی، فرهنگــی و همجــواری جغرافیایی از 
جمله عواملی است که دو ملت بزرگ ایران و ترکیه را 
به هم نزدیک کرده و طی قرون متمادی مرز مشترک 

ایــران و ترکیه را به مرز دوســتی، برادری صلح و ثبات 
تبدیل کرده است.

ایران و ترکیه دو بازیگر کلیدی در غرب آسیا  
صادق با بیان اینکه تعمیق روابط ایران و ترکیه به ویژه 
در شرایط فعلی که شاهد چالش ها و تحولات پیچیده 
جهانــی منطقه ای هســتیم اهمیتــی دو چنــدان دارد، 
افــزود: ایران و ترکیــه دو بازیگر کلیدی در منطقه غرب 
آسیا هســتند و همواره نقشی تعیین کننده در تحولات 

منطقه ای داشته اند.
ترکیه در اولویت سیاست حسن همسایگی ایران  

وی با تاکید بر اینکه جمهوری ترکیه همواره در اولویت 
سیاســت حســن همســایگی ما قرار داشــته و این مهم 
در دولــت جدیــد نیــز بــا جدیــت ادامــه دارد، گفــت: 

همــواره در تلاشــیم تا روابط خــود را در ابعاد گوناگونی 
 از جمله سیاسی، اقتصادی، فرهنگی، علمی و امنیتی 

گسترش دهیم.
وزیر راه و شهرسازی دیدارهای متقابل مقام های عالی 
جمهوری اسلامی ایران و جمهوری ترکیه در برهه اخیر 
را بیانگر روابط خوب سیاسی و اراده مستحکم دو کشور 

برای توسعه همکاری ها دانست.
سال ۲۰۲۵ سال فرهنگی ایران و ترکیه   

صادق در بخش دیگری از سخنان خود گفت: مایلم 
اشــاره کنــم که ســال 2۰2۵ بــه عنوان ســال فرهنگی 
ایران و ترکیه تعیین شــده و فرصت درخشــانی برای 
تقویــت پیوندهــای دوســتی بیــن دو ملــت به شــمار 
می رود، به همیــن منظور برنامه های مناســبی برای 

استفاده از این فرصت در حال طراحی است.
نقش حیاتی ایران و ترکیه در انتقال کالا و انرژی  

همکاری هــای  مشــترک  کمیســیون  ایرانــی  رئیــس 
اقتصــادی ایــران و ترکیه، این دو کشــور را به عنوان دو 
قطب مهم ترانزیت کالا در منطقه دانســت که نقش 

حیاتی در انتقال کالا و انرژی بین شرق و غرب دارند.
وی افــزود: موقعیت اســتراتژیک دو کشــور بــه عنوان 
پلی میان آســیا و اروپا، فرصتی بی بدیل برای تقویت 
و  منطقــه ای  ترانزیــت  و  نقــل  و  حمــل  شــبکه های 

بین المللی ایجاد کرده است.
وزیــر راه و شهرســازی در ادامــه با اشــاره به نخســتین 
مصاحبه مســعود پزشــکیان رئیس جمهور کشورمان 
پــس از انتخابــات در زمینــه لــزوم شــکل بخشــی بــه 
اتحادهــای منطقــه ای و تاکیــد بر تقویــت ارتباطات با 
کشــورهای همســایه و دوســت، گفت: این موضوع در 

ملاقات ها و دیدارهای دو جانبه تاکید شد.
وی افزود: بدیهی اســت که همکاری دو کشــور ایران و 
ترکیــه در زمینه هــای گوناگون، صلح، ثبــات، امنیت و 

آرامش را در منطقه تقویت خواهد کرد.
صــادق در پایان ضمــن تاکید بر آمادگــی وزارت راه و 
شهرســازی به عنوان رئیس ایرانی کمیسیون مشترک 
همــکاری اقتصــادی ایران و ترکیه بــرای بهره گیری از 
کلیه ظرفیت های موجود به منظور توســعه مناسبات 
دو جانبه از خداوند متعال برای دو ملت بزرگ ایران 
و ترکیه، ســلامتی، رفاه، شــادکامی، امنیت و پیشرفت 

مسالت کرد.

وزیر راه و شهرسازی در مراسم »روز ملی جمهوری ترکیه« تاکید کرد؛

  تقویت ترانزیت بین المللی ایران و ترکیه
به عنوان پل میان آسیا و اروپا

مدیرعامل سازمان ملی زمین و مسکن خبر داد؛

گذاری زمین به ۸۹۰ خانواده ایثارگر   وا
در استان گلستان

زمین و مسکن

مدیرعامــل ســازمان ملــی زمین و مســکن 
در نشســت تخصصــی فصلــی منطقــه ای 
پایش عملکــرد ادارات کل راه و شهرســازی 
به میزبانی استان گلســتان از واگذاری زمین 
 بــه ۸۹۰ خانــواده ایثارگر در اســتان گلســتان 

خبر داد.
و  راه  وزارت  خبــری  پایــگاه  گــزارش  بــه 
شهرســازی از ســازمان ملی زمین و مسکن، 
ارســلان مالکــی مدیرعامــل ســازمان ملــی 
زمین و مسکن در نشست تخصصی فصلی 
منطقــه ای پایــش عملکــرد ادارات کل راه 
و شهرســازی بــه میزبانی اســتان گلســتان از 
واگــذاری زمیــن بــه ۸۹۰ خانــواده ایثارگر در 

استان گلستان خبر داد.
مســکن  تامیــن  نشســت،  ایــن  در  مالکــی 
ایثارگــران را یکی از اولویت هــای وزارت راه و 
شهرســازی برشــمرد و گفت: تامین مسکن 
ایثارگــران یکی از مواردی اســت که در قانون 
به آن اشــاره شــده و اجرای این قانون باید با 

جدیت در استان ها پیگیری شود.
معــاون وزیــر راه و شهرســازی بــا اشــاره بــه 
اولویــت تامیــن مســکن بــرای محرومــان و 
پاییــن جامعــه در وزارت راه و  دهک هــای 
شهرسازی، افزود: برای پیگیری این مسئله، 
ستادی در وزارت راه و شهرسازی شکل گرفته 
که مســکن دهک هــای پاییــن و محرومان را 

پیگیری می کند.
وی اضافه کرد: در قانون هفتم پیشــرفت به 
دولت اختیاراتی داده شده تا گام های موثری 

در تامین مسکن محرومان برداشته  شود.
مالکــی در بخش دیگــری از صحبت هایش 
از نشســت های تخصصــی فصلــی  هــدف 
منطقه ای را پایش برنامه  اجرایی استان ها و 
همفکری برای اهداف بزرگ ملی برشــمرد 
و تاکید کرد: امروز بخش مســکن در کشور در 
برهه حســاس و مهمــی قرار دارد و مســکن 
بــرای بســیاری از خانواده ها بــه یک دغدغه 

تبدیل شده است.
مدیرعامل ســازمان ملی زمین و مســکن با 
بیان اینکه رونق مســکن در کشــور، اشــتغال 
و توســعه اقتصــادی را در پــی دارد، اظهــار 

داشت: سهم مسکن در تولید ناخالص ملی 
بسیار چشمگیر است.

مالکــی تامین زمین را یکی از وظایف اصلی 
سازمان ملی زمین و مسکن خواند و تصریح 
کرد: زمین تامین شده باید آماده سازی شود. 
بعلاوه پیش بینی و اجرای خدمات زیربنایی، 
مراحل طراحی تا ســاخت و اجرای خدمات 
روبنایی هرکدام موضوعات و پیچیدگی های 
خــود را دارد.وی تــورم و تامیــن منابع مالی 
را دو مانــع اصلــی در پیشــرفت پروژه هــا در 
استان ها برشــمرد و ادامه داد: علاوه بر این، 
مکان یابــی اراضــی هم کار بســیار ســخت و 
پیچیده ای است و تامین زمین در استان هایی 
مثل گلســتان به سادگی اتفاق نمی افتد زیرا 
بســیاری از زمین ها در این استان زمین های 
درجه 1 و 2 کشــاورزی هســتند که اختصاص 

آن به مسکن در قانون ممنوع است.
مالکی در پایان گفت: در نشست های فصلی 
منطقــه ای تامین زمین و مباحــث درآمدی 
بایــد مورد توجــه قرار گیــرد و اســتان ها باید 

تجربیات موفق خود را به اشتراک بگذارند.
گفتنی اســت این نشســت با حضور اعضای 
هیات مدیــره، معاونــان و مدیران ســازمان 
ملــی زمیــن و مســکن و همچنیــن مدیران 
اســتان های  شهرســازی  و  راه  کل  ادارات 
خراســان رضوی، خراسان شمالی، خراسان 
جنوبــی، ســمنان، شــاهرود و مازنــدران بــه 
میزبانــی اداره کل راه و شهرســازی اســتان 

گلستان برگزار می شود.

راه

معاون ساخت و توسعه راه های شرکت ساخت تاکید کرد؛

استفاده از توان و تخصص شرکت های 
دانش بنیان در روسازی جاده ها

معاون ساخت و توسعه راه های شرکت ساخت و توسعه 
زیربناهــای حمل ونقل کشــور گفــت:  در حــال حاضر ۹۰ 
درصد بار و مســافر کشــور از طریق شــبکه جاده ای کشور 
جابه جا می شــوند و شــرکت ساخت وتوســعه در تلاش 
اســت با اســتفاده از تخصــص شــرکت های دانش بنیان 
روش های نوینی برای افزایش کیفیت و عمر روسازی های 

آسفالتی به کار گیرد.
شهرســازی،  و  راه  وزارت  خبــری  پایــگاه  گــزارش  بــه 
محمدرضا کدخدازاده معاون ساخت و توسعه راه ها در 
مراسم افتتاحیه شانزدهمین همایش ملی و نمایشگاه 
قیر، آســفالت و ماشــین آلات گفت: ایران کشــوری است 
که ۹۰ درصد جابه جایی بار و مسافر آن از طریق جاده ها 
انجام می شــود و همین امر توجه بیشــتر بر نحوه اجرای 
رویه هــای آســفالتی را که موجــب کم کــردن هزینه های 

جابه جایی و حمل و نقل است بیشتر نمایان می کند.
کدخدا زاده ادامه داد: در ارزش بخشی به قیر تمرکز اصلی 
بر ارتقای کیفیت آســفالت و بهره منــدی از فناوری های 
نوین در رسیدن به این هدف است و خوشبختانه در سال 
گذشته پیشرفت قابل توجهی در افزایش کیفیت و طول 

عمر آسفالت ها حاصل شده است.
وی بیــان کــرد: در حــال حاضر نوســانات قیمت جهانی 
نفت و قیر در کنار تنگناهای اقتصادی و تحریم که کشور 
با آن درگیر اســت، ارزش قیر را دوچندان  ســاخته است.

معــاون ســاخت و توســعه راه هــا توضیــح داد: شــرکت 
ساخت و توسعه زیربناهای حمل و نقل، متولی تکمیل 
شبکه راه های اصلی، بزرگراه ها و آزادراه های کشور است 

و در این مســیر از پیمانکاران درخواســت دارد توجه ویژه 
به دســتگاه های پخت و پخش آســفالت، نحــوه حمل و 
نگهداری آســفالت حین اجرا، کنترل وسایل و تجهیزات 

پخش و نحوه اجرا داشته باشند.
کدخــدا زاده اعــلام کــرد: در ســال 1۴۰2، 3 هــزار میلیارد 
تومان معادل ۴3۰ هزار تن قیر در اختیار شرکت ساخت 
قرار گرفت و با این حجم از قیر سعی شد ارتقای کیفیت 
در اولویــت قــرار گیــرد که نخســتین قــدم کالیبــره کردن 

کارخانجات بود.
وی افــزود: در بحث نوســازی ماشــین آلات نیــز گام های 
خوبی برداشــته شــده اســت که در مشــخصات آسفالت 
قابــل مشــاهده اســت، امــا همچنــان نیازمنــد نوســازی 
ماشــین آلات و در برخی موارد اســتفاده از پتانســیل های 

خارجی هستیم.
معاون ســاخت و توسعه راه ها همچنین استفاده از توان 
و تخصص شــرکت های دانش بنیان در زمینه آســفالت 
را از دیگر دســتاوردهای شرکت ساخت و توسعه دانست 
و گفت: اســتفاده از آسفالت پلیمری، گوگردی و قیرهای 
اصلاح شــده در روســازی به ویژه در راه های جنوب کشور 
قرار گرفته اســت که این تجربه می تواند در سایر راه های 

کشور نیز به کار گرفته شود.
کدخدازاده در پایان با اشــاره به حمایت شــرکت ساخت 
از بخــش خصوصــی خاطرنشــان کــرد: در حــال حاضر 
حدود ۶۰ درصد قیر کشور توسط بخش خصوصی تولید 
می شــود که می تواند با ایجاد فضــای رقابتی به افزایش 

کیفیت قیر نیز منجر شود.


